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"Som els únics que confiam en Mallorca"
 

El PSM-Entesa Nacionalista ha complert 35 anys d'història en un moment polític complex i ple de reptes de futur. Més de 700 militants i simpatitzants van

voler demostrar ahir vespre que tot i les dificultats polítiques i socials que afronta la nostra societat, el PSM-EN està més fort i cohesionat que mai.

 

Biel Barceló, en el seu discurs, va reconèixer que ens trobam “en els moments més difícils dels darrers 30 anys per dos motius, la crisi econòmica -que ha
vingut provocada per aquells que duran anys han apostat per l'especulació, el ciment i el turisme barat-, i per una corrupció sense precedents de la dreta

centralista i la dreta que es feia dir mallorquinista”.

 

Davant aquesta situació el secretari general del PSM-EN va recordar que la nova coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa és “l'única opció vàlida per fer front a
la crisi i al bipartidisme empobridor del PP i PSOE, que actuen sota les directrius espanyoles, deixant de prioritzar les necessitats de Mallorca i les Illes

Balears”.

 

En aquest sentit, Barceló va recordar que, tal i com ja s'ha demostrat durant aquesta legislatura, el PSM ha de seguir fent feina per garantir la protecció dels
pilars bàsics de la nostra societat com són l'educació i les polítiques socials, així com una major autonomia que permeti governar les institucions “amb

polítiques pensades i fetes des d'aquí”

 

35è aniversari

 

L'acte de celebració va consistir en un sopar al resturant Binicomprat d'Algaida on hi van acudir més de 700 persones. Tomeu Ballester, recent proclamat
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candidat del PSM a Algaida, va ser l'encarregat de dirigir les primeres paraules als presents sobretot per agrair el suport rebut per “la gran família del PSM”. 

 

També van intervenir el Conseller insular de Cultura i Patrimoni i candidat a la presidència del Consell de Mallorca, Joan Font i el secretari general dels
Joves d'Esquerra Nacionalista del PSM, Lluís Apezteguia. La celebració va ser conduïda pels presentadors Bel Busquets i Biel Sastre. Es va fer entrega als
militants de PSM que han complert 20 anys de militància i es van atorgar els tradicionals premis en reconeixement a les entitats i organitzacions que millor

representen els valors que defensa el PSM-EN.

 

En aquesta ocasió, el Grup Excursionista de Mallorca va rebre de mans del Conseller de Medi Ambient i Mobilitat, Biel Vicens, el premi per la seva tasca
en la defensa del Territori i el Medi Ambient. Antoni Noguera, per la seva part, va ser l'encarregat d'entregar el premi als Joves Units per la Lluita Sahrauí
per la seva tasca en favor de la Solidaritat i la Justícia Social. I la vicesecretària general del partit, Joana Lluïsa Mascaró, va fer entrega del premi a la defensa

de la Llengua i la Cultura a la Federació de Música i Balls de Mallorca.
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Biel Barceló: “Serem una força absolutament determinant a
l’hora de conformar governs progressistes”
 

El secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, el coordinador d’IniciativaVerds, David Abril, i el president d’Entesa per
Mallorca, Biel Huget, han presentat públicament avui la imatge de la coalició electoral integrada per les tres formacions
polítiques. Una coalició, tal i com han reconegut tots tres, amb vocació de govern que es consolida amb aquesta unió com la
tercera força política de Mallorca i les Illes Balears.

“Conformam la formació política amb més potencial de creixement perquè sumam el mallorquinisme política,
l’ecosocalisme i el nacionalisme progressista”. Biel Barceló ha explicat d’aquesta manera que la coalició
PSM-IniciativaVerds-Entesa es presenta a les eleccions per governar, per consolidar un projecte polític iniciat aquesta
legislatura per lluitar contra la crisi econòmica i lluitar contra la corrupció. “Aquesta potencialitat ens dur a ser la tercera
força política de Mallorca i de les Illes Balears, una força absolutament determinant a l’hora de conformar govern
progressistes”.

“Representem una coalició que té una característica molt important i és que neix arrelada al territori, amb polítiques arrelades
a Mallorca i les Illes Balears, polítiques fetes per la gent d’aquesta terra i per a la gent d’aquesta terra”. Barceló ha afegit que
l’acord entre els tres partits es repetirà a la majoria dels municipis de Mallorca, i per tant, és una coalició amb un fort caràcter
municipalista.

El president d’Entesa per Mallorca, Biel Huguet, ha expressat la satisfacció del seu partit pel fet d’haver aconseguit culminar
un procés per conformar “una coalició sòlida i seriosa que serà, per damunt de tot, útil perquè podrem contribuir a
consolidar-nos com la primera força política progressista”.

Per la seva part, David Abril, coordinador d’IniciativaVerds, s’ha mostrat molt satisfet perquè la incorporació d’Entesa per
Mallorca a la coalició suposa conformar “l’opció electoral més útil per aconseguir majores progressistes a Balears, sobretot
en un moment de recomposició dels mapes polítics, quan la dreta està més dividida que mai i mentre es creen nous partits que
busquen el seu espai”.

Tots tres han insistit en què les properes eleccions del 22 de maig seran decisives perquè la ciutadania esculli la millor opció
per sortir d’aquesta crisi i enfortir l’economia de les Illes Balears amb polítiques netament d’esquerres, progressistes i
ecosocialistes.

A més, s’ha anunciat que en Jaume Sansó, membre d’Entesa per Mallorca, exerceix a partir d’avui com a portaveu de la
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coalició.

 

page 4 / 30



NÃºmero 46: Diumenge, 13 de Mar&ccedil; de 2011

El PSOE rectifica: la via connectora serà una carretera i no una
autovia
 

El ple del Consell de Mallorca, amb l'únic vot en contra del PP, ha aprovat aquest dijous que la via connectora serà una
carretera convencional de doble calçada i no una autovia i que haurà de comptar amb totes les avaluacions ambientals que
siguin necessàries.

Aquest  compromís és "un principi d'acord", fruit d'una proposta de resolució  presentada pel BLOC (PSM-IniciativaVerds),
el suport del Grup Mixt i  transaccionada pel PSOE. La portaveu de la coalició nacionalista i  ecosocialista al Consell, Joana
Lluïsa Mascaró, s'ha mostrat "contenta"  que "el PSOE rectifiqui" i es comprometi amb una carretera convencional i  no una
autovia, però ha aclarit que això no és un acord final, sinó un  primer pas per seguir negociant: "Estam en el bon camí", ha dit.

Els següents passos consistiran en la negociació de les interseccions d'aquesta via ja que en ser una carretera convencional
s'hauran de suprimir alguns dels enllaços elevats i substituir-los per rotondes, exceptuant en tot cas aquells enllaços en els
quals la densitat de trànsit així ho exigeixi.

La Comissió Balear de Medi Ambient analitzarà els trams i determinarà si han de ser objecte o no d'informes ambientals
concrets, i, en el cas que així sigui, si es decideix que cal parar algun treball, es farà, segons han afirmat els socialistes.

En el ple extraordinari s'han debatut 59 propostes de resolució (12 d’elles del BLOC) derivades del debat de política general
del Consell de Mallorca celebrat el passat febrer. Entre elles, s'ha aprovat per unanimitat una proposta de la coalició
nacionalista i ecosocialista per la qual el Consell rebutja "frontalment" els delictes relacionats amb la corrupció i adoptar totes
les mesures al seu abast per a ser compensat pels perjudicis aquesta corrupció li hagi suposat.
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Sampol aconsegueix que el Senat derogui l'autorització del
Govern espanyol per a realitzar prospeccions petrolíferes en
aigües de la Mediterrània
 

El Ple del Senat ha aprovat aquest dimecres derogar el decret del Govern central pel qual s'autoritzava la realització
prospeccions d'hidrocarburs en aigües del Mediterrani, concretament en una zona entre la Comunitat Valenciana i l'arxipèlag
balear. Així ho ha acordat la cambra alta després de l'aprovació d'una esmena del senador nacionalista, Pere Sampol,
registrada a la Llei d'Economia Social, i que instava a la derogació d'aquestes prospeccions petrolíferes, en considerar que són
un risc per al medi ambient i la activitat turística de les dues comunitats.

La iniciativa ha estat recolzada pel PP i altres formacions polítiques - inclosos senadors del Grup Mixt - i ha comptat amb el
vot en contra del PSOE i CiU, pel que ara correspon al Congrés dels Diputats pronunciar-se sobre si manté aquesta esmena o,
per contra, s'oposa a introduir en aquesta Llei d'Economia Social.

Sampol ha expressat la seva satisfacció per l'aprovació d'aquesta esmena que corregeix un "autèntic disbarat" com és el
escometre unes prospeccions petrolíferes en una zona basada en l'economia turística i que compta amb un alt valor
mediambiental, unit al risc que contaminació que implicava aquestes explotacions davant la possibilitat d'un abocament en
aigües del Mediterrani.

En aquest sentit, el senador del PSM-EN ha reclamat a PSOE i CiU que respectin la voluntat del Senat i "no tomben" la
derogació de les prospeccions petrolíferes a la Mediterrània, ja que la unió dels vots pot fer que l'esmena decaigui en la seva
tramitació a la cambra baixa.

A més, Sampol ha assenyalat que l'oposició del PSOE a rebutjar les prospeccions petrolieres al Senat evidència "certa
esquizofrènia" per part d'aquest partit, ja que dóna suport a Balears i a València la derogació de les prospeccions mentre que
voten en contra d'aquesta mitjana a la cambra alta.

Precisament ahir, el Ple del Parlament balear va instar l'Executiu central a anular els permisos concedits per a realitzar
prospeccions petrolíferes a la Mediterrània, que va ser secundada per unanimitat. 
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El PSM-EN proposa disminuir els beneficis de les grans empreses
elèctriques
 

El senador del PSM-EN ha intervingut avui al ple de la Cambra Alta per posar en evidència el pervers sistema espanyol del càlcul del preu de l'electricitat i

per instar al ministre a un canvi en el sistema que corregeixi l'actual pujada de la tarifa elèctrica. 

Sampol ha manifestat durant la seva intervenció que els ciutadans estan pagant de la seva butxaca el dèficit elèctric espanyol mentre les principals empreses
productores augmenten any rere any els marges de benefici. De fet, ha dit, el 2010 tancaren amb un 10% més de beneficis, el que suposa 8.200 milions

d'euros.

El senador nacionalista reivindica un canvi del sistema elèctric que permeti reduir el dèficit elèctric a través de retallades en els beneficis de les empreses.
“S'evitaria així carregar sobre els productors de l'energia fotovoltaica la responsabilitat del dèficit de tarifa que arranca molt abans del 2008, moment en què

va suposar una gran expansió de les empreses fotovoltaiques”. 

“No pot ser que les centrals elèctriques cobrin la producció de l'energia fins a dos i tres vegades el preu del cost de generació, mentre tenen instal·lacions de

fa més de 25 o 40 anys en funcionament, i per tant, totalment amortitzades”. 

El senador, a més, ha recordat que representants de la Unió Europea ja s'han mostrat preocupats per la retallada de les ajudes a les empreses fotovoltaiques

perquè posa en perill les energies renovables, no sol a l'Estat espanyol sinó a tota la Unió Europea. 
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El PSM vol que el govern espanyol retiri la privatització dels
aeroports
 

El PSM-Entesa Nacionalista assegura que l'anunci d'una vaga de 22 dies per part dels sindicats ja està perjudicant a les Illes
com a destinació turística de preferència de cara a les primeres vacances de Setmana Santa i acusa el Ministeri d'haver
provocat un conflicte social en un moment del tot inorportú. Un conflicte que pot evitar i que ha d'evitar fent una passa enrere
en el procés de privatització dels aeroports espanyols.

Els nacionalistes consideren que la vaga s'ha d'evitar pels enormes perjudicis sobre el turisme i l'economia balear, sobre els
treballadors que en viuen, però comprenen que els treballadors no assumeixin de manera impassible les passes per a la
privatització d'AENA, en aquest sentit, lamenten que se'ls hi atribueixi gairebé en exclusiva la responsabilitat per un conflicte
que no han cercat, "el principal responsable d'aquesta situació és el govern espanyol, que és qui ha creat aquest conflicte
iniciant un procés de privatització unilateralment".

Es mostren contraris a la privatització dels aeroports i recorden que els interessos públics han de prevaldre per damunt els
privats, sobretot en aquesta qüestió clau per a l’economia de les Illes Balears. Asseguren que és vital mantenir la titularitat
pública dels aeroports i insten, un cop més, al ministeri i el govern espanyol a concretar el model de cogestió aeroportuària
que permetria augmentar la competitivitat de les illes com a destinació turística.

En tot cas, consideren que, més enllà de les discrepàncies polítiques sobre el model de gestió, tothom hauria de coincidir que
no és el moment de plantejar un conflicte social als aeroports, ara toca apostar plegats per la recuperació econòmica, i, per
tant, si el PSOE no vol enterrar definitivament la iniciativa de privatització, sí que ha d’entendre que ara l'ha d’aparcar.
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El Parlament aprova protegir als treballadors fixos discontinus
 

La sessió plenària d’aquest dimarts va aprovar una Proposició No de Llei impulsada pels grups parlamentaris del BLOC i PSM-Verds i
Eivissa pel Canvi amb l’objectiu de millorar l’acció protectora de la Seguretat Social dels treballadors fixos discontinus, especialment pel que

fa a la desocupació. 

Per això, es proposa una modificació de la Llei General de la Seguretat Social per tal de proporcionar estabilitat laboral a aquelles persones
que treballen en activitats econòmiques estacionals. A la nostra comunitat, hi ha prop de 35.000 persones que treballen en el sector turístic i

amb contractes discontinus. 

 

Els diputats del PP i PSOE, aquest cop sí, han donat suport a aquesta PNL després que votassin en contra d’una esmena a la Llei

d’Acompanyament dels Pressupostos Generals de l’Estat que va presentar el senador Pere Sampol el passat exercici de 2009. 

A continuació trobareu la intervenció del diputat Antoni Alorda, qui va defensar al Parlament la iniciativa. 
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“Sense paritat no hi ha democràcia”
 

Els candidats de la coalició PSM-INICIATIVAVERDS-Entesa per Mallorca han comparegut avui en roda de premsa per
reivindicar la urgència de polítiques socials i en l’àmbit laboral que lluitin contra la desigualtat existent entre els homes i les
dones dins l’actual societat. Fina Santiago, consellera d’Afers Socials del Govern i candidata al Parlament de les Illes
Balears, i Biel Barceló, candidat a la Presidència del Govern, han recordat, coincidint amb la celebració demà del Dia de la
Dona Treballadora.

“La crisi econòmica agreuja la situació de precarietat laboral de les dones, per això necessitam seguir donant resposta a
aquesta realitat través de la millora de polítiques valentes com les dutes a terme fins ara des de la Conselleria d’Afers
Socials”. Fina Santiago ha explicat com els índex de dones universitàries no es corresponen amb la presència de dones que
participen en els àmbits de gestió i direcció empresarial, ni en els seus nivell de remuneració salarial.

Per la seva part, Biel Barceló ha recordat i denunciat un cop més el bloqueig que pateix la Llei d’Igualtat per culpa del PP
dins la tramitació parlamentària. “És lamentable que la manca de voluntat política estigui segrestant un projecte fonamental
per garantir un avenç social en la igualtat entre homes i dones”.

Barceló ha detallat que, coincidint amb la commemoració del Dia de la Dona Treballadora, la coalició
PSM-INICIATIVAVERDS-Entesa per Mallorca es compromet a treballar perquè totes les institucions de les Illes Balears
promoguin polítiques actives cap a la igualtat, en l’àmbit laboral o de drets socials. “Continuarem reivindicant la cotització al
règim general de les treballadores de la llar i aplicant les iniciatives que la Conselleria d’Afers Socials ha posat en marxa 
durant aquesta legislatura”.

Així com per seguir fent tots els esforços perquè la Llei d’Igualtat es pugui aprovar abans d’acabar la legislatura. “Si cal
s’ha de demanar una sessió plenària extraordinària per aprovar-la. Sol és una qüestió de voluntat política”.

En el mateix sentit, els representants de la coalició han assistit aquest dimarts a la manifestació convocada per la Plataforma
per la Igualtat per reivindicar una societat més justa i més igualitària.

Fina Santiago, a més, ha fet una crida de solidaritat amb totes les dones que d’arreu del món, i especialment en aquest dia les
dones dels països àrabs que “lluiten per la seva dignitat i la seva llibertat sortint al carrer i arriscant la seva vida per acabar
amb les dictadures que han sotmès durant anys els seus pobles”.  
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“Invertir en educació, sanitat i serveis socials és prioritari per
sortir d’aquesta crisi”
 

Biel Barceló i Fina Santiago, candidats de la coalició PSM-IniciativaVerds-Entesa al Parlament de les Illes Balears han
mantingut una trobada amb els representants de CCOO, entre ells la secretaria general Katiana Vicens. Una reunió que ha
servit per tractar de prop les principals preocupacions del sindicat en tots els àmbits. També hi ha estat present el candidat de
la coalició a la batlia de Palma, Antoni Verger.

Principalment, tots han coincidit en la necessitat d’un canvi de model econòmic i turístic que permeti diversificat l’economia
balear i aposti per millorar la formació dels treballadors del sector. En el mateix sentit, els representants de la coalició han
reconegut a CCOO el balanç positiu de l’actual govern pel que fa a les àrees de gestió dels partits ara representants a la
coalició.

La coalició ha insistit en què, de la mateixa manera que s’ha fet durant l’actual legislatura, el futur passa per prioritzar la
creació d’ocupació en els àmbits fonamentals com són l’educació, la sanitat i els serveis socials.

Pel que fa a la situació econòmica, Biel Barceló ha reconegut que les administracions tindran un millor finançament per poder
abordar el canvi de model econòmic, perquè encara estam patint la davallada econòmica del 2009. A més, s’ha recordat que
l’actual Govern està patint l’herència d’un deute econòmic de la passada legislatura on es van malgastar milions d’euros i
recursos. Per això, els presents han coincidit plenament en denunciar les pràctiques corruptes i els paradisos fiscals.

Aquesta trobada és una més de la sèries de contactes que estan realitzant els candidats al Parlament, al Consell de Mallorca i
l’Ajuntament de Palma per tal de conèixer de primera mà les preocupacions d’entitats cíviques i sindicats, així com per
plantejar les propostes de la coalició.
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La Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat presenta el Mapa
Urbanístic de les Illes Balears
 

El conseller de Medi Ambient i Mobilitat, Gabriel Vicens; el  director general d’Ordenació del Territori, Bernat Aguiló; i el
gerent  de Serveis d’Informació Territorial de les Illes Balears (Sitibsa), Joan  Francesc Canyelles, han presentat avui el
Mapa Urbanístic de les Illes  Balears (MUIB).

El MUIB, que estarà operatiu d’aquí a uns mesos,  farà publica i accessible, a través d’internet, tota la informació dels 
municipis de les Illes Balears. Aquesta nova eina aproparà i oferirà a  qualsevol ciutadà els plànols, les normatives i els
documents  urbanístics de cada municipi, i arribarà al detall de cada parcel·la,  amb una informació concreta sobre la seva
situació urbanística actual i  la comparació amb normatives anteriors.

D’aquesta manera, el MUIB  facilita a tots els ciutadans l’obtenció d’informació urbanística de la  Comunitat, de manera
harmonitzada i estandaritzada, i amb una  terminologia i un llenguatge unificats. Així mateix, tenir tota aquesta  informació a
l’abast suposarà majors facilitats i la simplificació de  qualsevol tramitació de caire urbanístic, a més d’una major seguretat 
jurídica per a la persona interessada.

El conseller Vicens ha  destacat que el MUIB contribuirà a la transparència de la informació  urbanística perquè aproparà al
ciutadà unes dades que, fins ara,  resultaven complicades d’obtenir i agilitarà el funcionament de les  Administracions. 

Aquesta nota informativa adjunta un document de presentació del MUIB.
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Medi Ambient inicia la declaració de Monument Natural la Cova
del Pas de Vallgornera i amplia la protecció del territori a Eivissa
 

El Consell de Govern aprovar aquest divendres iniciar l’ampliació del Pla d’Ordenació de Recursos Naturals de cala d’Hort
i cap Llentrisca, a Eivissa. A proposta del departament de Medi Ambient, es protegeix una superfície que quadruplica
l'anterior i recupera la protecció ambiental derogada pel Govern del PP.

La zona coneguda com a cala d’Hort, cap Llentrisca, sa Talaia, els Illots de Ponent, es Vedrà i es Vedranell, és un dels espais
naturals més importants d’Eivissa. Aquesta zona té com a característiques principals la bellesa dels paisatges, l’interès dels
usos tradicionals, la representativitat dels ecosistemes, la singularitat de la flora, la fauna, les formacions geomorfològiques i
els importants valors etnològics, ecològics, estètics, educatius i científics tant de la part terrestre com de la marina, inclosos
els illots. El reconeixement de tots aquests valors es concretà amb la declaració, l’any 2002, del Parc Natural de cala d’Hort,
cap Llentrisca i sa Talaia, i les reserves naturals des Vedrà i es Vedranell i dels illots de Ponent.

L’any 2005, es derogà el Parc Natural però es mantingueren les reserves naturals des Vedrà, es Vedranell i els Illots des
Ponent. En definitiva, només quedaren sota una figura de protecció i gestió ambiental els illots, l’àmbit marí i una part ínfima
de l’àmbit terrestre. Així, gairebé tota la part terrestre del parc natural quedà desprotegida des del punt de vista ambiental, i
únicament restà sotmesa a ordenació territorial i urbanística.

El nou àmbit proposat per al PORN de cala d’Hort i cap Llentrisca ha estat consensuat amb el Consell d’Eivissa i
l’Ajuntament de Sant Josep de sa Talaia. Incorpora part de l’àmbit terrestre que quedà desprotegit, des del punt de vista
ambiental, l’any 2005 i amplia l’àmbit marí de protecció. A més, hi afegeix un seguit de finques (es Murteret den Gustinet,
es Racó d’en Jaume Torrer, es Pla de sa Fita ies Puig Negre) que hi queden incloses íntegrament a petició de la seva
propietària.

Durant la tramitació del procediment per a l’aprovació d’un PORN no es poden dur a terme actes que suposin una
transformació sensible de la realitat física i biològica que pugui arribar a fer impossible o dificultar de forma important la
consecució dels objectius del pla. Fins a l’aprovació del PORN, no es pot atorgar cap autorització, llicència o concessió que
habiliti per dur a terme actes de transformació sensible de la realitat física o biològica, sense un informe favorable de
l’Administració ambiental.

Cova del Pas de Vallgornera, Monument Natural

El Consell de Govern també va aprovar divendres, a proposta de la Conselleria de Medi Ambient i Mobilitat, l'inici del
procediment de declaració de la Cova del Pas de Vallgornera, al municipi de Llucmajor, com a Monument Natural.
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Amb aquesta declaració es pretén protegir els valors naturals de la Cova des Pas de Vallgornera que són indubtables i d’un
interès enorme, ja que es tracta d'una cavitat càrstica pràcticament inalterada per la intervenció antròpica i representa un
exponent paradigmàtic de la diversitat d'hàbitats subterranis existents al sud i llevant de Mallorca. L'especial rellevància de la
cova obeeix al seu excepcional interès geoecològic i a la seva ubicació en la proximitat de la línia de costa, la qual cosa al
mateix temps la converteix en un ecosistema subterrani especialment vulnerable.

A més, d'aquesta manera es podran identificar les actuacions prioritàries i establir els instruments necessaris que permetin
assegurar el manteniment de l'estat i funcionalitat de l'ecosistema subterrani i del medi físic en general. Així com incidir
positivament en el coneixement del patrimoni natural en l'àmbit de la cova.

Indicadors de sostenibilitat per a les DOT

També a proposta de Medi Ambient, l’executiu va donar el vistiplau als nous indicadors de sostenibilitat per a la redacció de
la memòria de les DOT. Com a instrument per a l’ordenació territorial de les Illes Balears en el seu conjunt, les DOT tenen
com a objectiu aportar un model territorial global per al desenvolupament sostenible de les Illes Balears i marcar les grans
línies del desenvolupament territorial futur, els criteris respecte als quals es desenvoluparan les ciutats, espais rurals,
infraestructures i espais naturals.
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Inventari de camins a Esporles
 

El  plenari de l’Ajuntament d’Esporles va acordar el passat 24 de febrer ,  incorporar a l’Inventari Municipal tots els camins
considerats públics  al Catàleg de Camins del Consell de Mallorca (document adjunt). A més,  es va comprometre a obrir un
expedient d’investigació als camins amb  indicis de titularitat pública en els casos en que aquesta no es troba  prou
documentada.

L’objectiu  de l’Ajuntament és incloure a les Normes Subsidiàries i a l’Inventari  Municipal el màxim nombre de camins per
tal de preservar els usos viaris  i protegir els camins amb interès constructiu. Aquesta mesura resoldrà  la situació d’alguns
camins amb un elevat indici de ser de titularitat  pública, però que no tenen un ús plenament públic com és el cas del camí 
d’Esporles-Valldemossa, el camí dels Pescadors, el camí vell de Palma,   el camí de Son Malferit-Palma, etc.

La  investigació dels camins esmentats s’iniciarà una vegada complert el  termini d’un mes d’exposició pública del Catàleg
de Camins d’Esporles,  el qual resta a disposició dels interessats a la pàgina web de  l’Ajuntament i a les oficines municipals.
Durant aquest període de 30  dies comptador des de la data del plenari, les persones afectades podran  fer les al·legacions que
vulguin sempre que acompanyin la documentació  oportuna per tal de fonamentar les al·legacions.
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El PSM porta Pastor als jutjats per Can Bauçà
 

El PSM ha denunciat el batle de Manacor davant els jutjats per no haver actuat pel que fa a l’edifici municipal de
Can Bauçà quan hi ha un informe, elaborat fa ja dos anys, que insta a l’apuntalament “urgent” per problemes en
l’estructura. 

En la denúncia presentada al jutjat penal número 3 de Manacor, Sebastià Gaià posa a informació del jutge
l’informe elaborat per una empresa especialitzada en estructures el 2009, que considerava necessari “reti rar tot
el mobiliari immaterial acumulat a la part de l’edifici del carrer del Convent, restringir-hi el trànsit a peu i procedir
a l’apuntalament urgent d’aquesta part” de l’immoble.

El candidat a la batlia de Manacor ha mostrat l'estat de l'estructura ja que encara moltes deficiències “perilloses”
no han estat corregides.

Gaià considera que el jutge ha de determinar les responsabilitats penals del batle Pastor per no haver complit
amb l’apuntala ment “quan hi ha una escola i altres establiments” aprop. A més, el pacte PP-AIPC afirmà que
“l’informe només recomana aquestes actuacions”.
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Joan Servera aspira aconseguir una major presència del PSM a
l'Ajuntament per seguir fent feina pel poble
 

El secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, ha acudit aquest divendres a Lloseta per recolzar el regidor nacionalista a l'Ajuntament, Joan Servera, com a
candidat a la batlia, en un acte al que han assistit nombrosos militants i simpatitzants. Servera, durant la seva intervenció, ha reconegut que accepta aquest

repte per segona vegada consecutiva amb molta il·lusió però sobretot amb el convenciment que els llosetins li donaran suport.

 

“L'única alternativa al PSOE és el PSM”. Així de clar s'ha mostrat Servera ja que durant aquesta legislatura ha pogut comprovar, des de l'acta de regidor, la

desgana i la falta de coherència de l'equip de govern municipal. “Estan enquistats dins l'Ajuntament i no veuen les necessitats dels llosetins”. 

 

El nou local que l'agrupació inaugura al carrer Mestre Antoni Vidal pretén per tant seguir a prop dels veïns i escoltar les seves preocupacions, així com donar
a conèixer les propostes del PSM. “Sempre he procurat traslladar les necessitats del veïns a l'Ajuntament a través de mocions. Ens escoltam a la gent perquè

són els que coneixen les problemàtiques del poble”. 

 

Per la seva part, Barceló ha destacat la feina feta des de l'oposició, “crítica i constructiva que situa al PSM de Lloseta en la posició perfecta per millorar les
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resultats del 2007”. En el mateix sentit, el secretari general nacionalista ha agraït a tots els membres de l'agrupació de Lloseta la dedicació i el treball per fer
avançar el projecte polític del PSM. “Ens heu ajudat a situar el PSM, i ara amb la nova coalició amb IniciativaVerds i Entesa, com la tercera força política de

Mallorca”. 
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El PSM-EN de Llubí reelegeix Biel Vicens per conformar un
govern d'esquerres i nacionalista
 

L'agrupació del PSM-EN de Llubí escull l'actual portaveu del grup municipal a l'Ajuntament per liderar el projecte polític que ha de permetre un canvi a la
batlia del municipi. Biel Vicens és l'encarregat de mantenir el compromís que ha mostrat durant tota la legislatura tant l'agrupació nacionalista com el grup

de regidors per tal de fer realitat una majoria d'esquerres a l'equip de govern municipal.

El secretari general del PSM-EN, Biel Barceló, ha acompanyat Vicens durant la seva presentació pública com a candidat. Una cita que ha servit per analitzar

que l'agrupació de Llubí té moltes possibilitats de millorar els resultats electorals i augmentar els suports dels llubiners.

Vicens ha assegurat que el seu compromís amb Llubí es manté ferm i ha agraït a tots els membres de l'agrupació el seu compromís també amb el poble.

Barceló, per la seva part, ha destacat l'honestedat que han demostrat el regidors del PSM-EN amb la seva tasca a l'oposició durant aquesta legislatura.
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L’ús de la llengua catalana es manté, malgrat el descens en el seu
coneixement 
 

El director de l’Ibestat, Andreu Sansó, i la directora  general de Política Lingüística, Margalida Tous, han presentat avui els 
resultats del tercer mòdul de l’enquesta realitzada íntegrament per  l’Institut d’Estadística de les Illes Balears (Ibestat),
organisme  adscrit a la Conselleria d’Economia i Hisenda, en col•laboració amb la  Conselleria d’Educació i Cultura sobre
usos lingüístics a les Illes  Balears.

Es tracta del tercer estudi de l’Enquesta Modular  d’Hàbits Socials 2010, la primera estadística pròpia realitzada  íntegrament
per l’Ibestat i que, en el cas d’aquest mòdul, compta amb la  col•laboració de la Conselleria d’Educació i Cultura. El primer
dels  mòduls és “Condicions de vida i cohesió social”, elaborat amb la  conselleria d’Afers Socials, Promoció i Immigració; i
el segon és  l’enquesta sobre “Usos de les TIC”, en col•laboració amb la Fundació  Ibit.

L’estudi ofereix dades sobre el coneixement, els usos i les actituds de la ciutadania envers la llengua catalana.

Les  darreres dades de què es disposaven sobre els usos lingüístics de les  Illes Balears corresponien a l’enquesta lingüística
que va encarregar la  Direcció General de Política Lingüística l’any 2003. Ara, en el marc de  l’Enquesta Social de les Illes
Balears 2010 que va dur a terme  l’Ibestat, la Direcció General hi va incloure un qüestionari per  conèixer la situació de la
llengua catalana set anys més tard d’aquella i  fer una radiografia actual, d’una banda, dels coneixements i, d’altra  costat,
dels usos de la llengua catalana entre ciutadans i ciutadanes  balears.

Conclusions
Pel que fa a les conclusions, hi ha una  sèrie de factors que permeten, doncs, fer una anàlisi de la situació  sociolingüística a
les Illes Balears i posar-la en relació amb la  situació de fa set anys i poder veure què ha passat i determinar-ne unes  causes o
uns condicionants possibles.

En termes globals, hi ha  un manteniment en l’ús global de la llengua a causa d’un increment de  l’ús, especialment entre la
població nascuda a les Illes Balears,  remarcable en un context de caiguda en les dades de coneixement, que  descendeixen
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deu punts respecte les dades de 2003.

S’ha de  destacar que a l’illa de Menorca es produeix un descens en el  coneixement i en l’ús del català i que la Badia de
Palma i Eivissa són  les àrees territorials amb una presència marcadament més baixa de la  llengua catalana.
Així mateix, les persones nascudes a les Illes  Balears i a la resta de l’àrea lingüística, mantenen uns percentatges de 
coneixement i d’ús de la llengua al voltant del 90 % i del 80 %,  respectivament.
Les persones nouvingudes, procedents d’un altra  comunitat autònoma o de l’estranger, s’integren a la comunitat  lingüística
d’una manera lenta (49 %, 28 % i 16 % per les persones  arribades fa més de 14 anys, entre 14 i 7 anys i fa menys de 7 anys).

Així,  es pot establir que aquests anys s’ha produït una baixada en el  coneixement de la llengua en augmentar el pes
demogràfic de les persones  que han arribat aquests darrers anys a les Illes Balears i encara no  l’han apresa (com sí ha fet
part de la immigració anterior) i, per  contra, s’ha produït un augment en l’ús perquè les persones que ja la  parlen la fan
servir més.

Tot això dibuixa un panorama ambigu en  el qual sembla clar que la societat illenca no té un comportament  homogeni, sinó
que hi ha àmbits geogràfics, grups d’edat o orígens que  determinen hàbits sociolingüístics divergents: des de la pràctica 
normalitat (en comarques com el Pla de Mallorca, o en la població  nascuda a l’àrea lingüística) a àrees en perill de
minorització de la  llengua (com la Badia de Palma o Eivissa).

Des de la Direcció  General de Política Lingüística es realitzen campanyes de promoció d’ús  de la llengua catalana en tots
els àmbits de la societat (econòmic,  educatiu, lúdic, cultural, etc.). A més a més, el departament autonòmic,  en col•laboració
amb altres institucions, ve desenvolupant accions  encaminades a integrar lingüísticament la població nouvinguda i posa a 
l’abast tots els mitjans que calguin per fer més ràpida i més efectiva  aquesta integració. En aquest sentit, la Conselleria
d’Educació i  Cultura, conjuntament amb Delegació de Govern, ha dissenyat unes  carpetes d’acollida que integren un
conjunt de materials adreçats a  facilitar el primer contacte de les persones nouvingudes a les Balears  amb la llengua
catalana.
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'Empoderar els municipis, recuperar la democràcia'
 

Aquest dissabte s'ha celebrat a Palma la quarta trobada d'Espai Plural amb motiu d'unes jornades on s'han tractat les
problemàtiques que tenen principalment els ajuntaments, les institucions que més estan patint els efectes de la crisi, ja que
se'ls ha impedit el fet de poder endeutar-se i han de donar la primera resposta a les necessitats de la ciutadania.

Han participat en l'acte, Nieves Ibeas de Chunta Aragonesista, David Cabello de Paralelo36, Jordi Guillot d'Iniciativa per
Catalunya-Verds, Paco Garcia d'Iniciativa del Poble Valencià i David Abril d'INICIATIVAVERDS. Nueva Canarias, que
també forma part d'Espai Plural, també recolza el manifest.

IniciativaVerds i el PSM-EN han exercit d'amfitrions i han participat activament en aquesta trobada municipalista, mentre
IniciativaVerds n'és membre. El secretari general del PSM-EN i candidat del PSM-IniciativaVerds a la Presdiència del
Govern, Biel Barceló, ha acudit a l'acte de clausura de l'Espai Plural. Així mateix també hi ha estat present el Secretari de
Relacions Polítiques, Magí Moranta, i el Director General de Mobilitat del Govern i candidat de la coalició
PSM-IniciativaVerds a la batlia de Palma, Antoni Verger, qui ha participat en la taula rodona.

David Abril, ha apuntat la necessitat de finançar millor als Ajuntaments i recalca el missatge populista que realitza el Partit
Popular, ja que en el cas concret de Mallorca, han estat els que més diners han tudat. Cal tornar ha posar en primer terme les
polítiques per a les persones.

La presidenta del CHA, Nieves Ibeas, ha manifestat la seva preocupació per l'intent d’expulsar els partits petits de la vida
política que estan fent PP i PSOE. Tractant-los com a marginals i sense propostes. A més de fomentar un espanyolisme
recalcitrant, amb un missatge simplista i populista, que no proposa i només de frontissa.

Des d'Iniciativa del Poble Valencià, Paco García, creu que Espai Plural té un llarg recorregut i obre una nova forma de fer
política. Aquesta crisi econòmica només té una sortida, que és la del canvi de model, no només econòmica també amb caire
mediambiental.

El representant de Paralelo36, David Cabello, ha fet una al·legoria amb el nom de la seva plataforma política amb tot allò que
està succeint per sota d'aquest paral·lel, que són les revoltes populars als països magrebins, que reclamen canvis en la seva
forma de vida. Ha parlat també de la quantitat de candidatures que s'estan realitzant a Andalusia per a les properes eleccions.

Jordi Guillot (ICV) creu que hi ha alternatives als principals partits, com els que formen Espai Plural, opcions amb
contundència, des de l'esquerra i l'ecologisme polític. I no hem d'oblidar que el nostre repte més proper estan en les eleccions
de maig d’aquest any i l'intens treball que cal realitzar parell intentar retornar la dignitat a la classe política, creant un espai
d'esperança.
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'Darrers dies, carnaval, màscares, caretes, carotes…'
 

Les rues, ruetes, disfresses i festes de carnaval, agradaran més o menys, hi participarem molt o poc, o només anirem a mirar;
però sincerament crec que són necessàries. A nivell personal i sobretot a nivell social és bo, encara que només sigui una
vegada a l’any, mirar les coses d’una altra manera i aprofitar per riure’ns de nosaltres mateixos, del món i de la bolla.

 

Altres desfilades

Però aquests darrers dies també hi ha hagut altres desfilades. El PP ha fet desfilar per Palma (no duien disfressa, però si 
trajes i alguna careta –o carota-) representants del partit de tot l’estat. Per les imatges que he pogut veure, els participants
d’aquesta desfilada estaven tant o més satisfets que els de les rues; i entre els espectadors – que com en els de la rua hi ha
més diversitat- gent fent mamballetes, rialles, ..., però també alguna cara d’espant. Com la que se’ns va quedar a molts en
sentir Jose Ramón Bauzá dient que el govern de Jaume Matas va ser una “demostració de gestió i de realització
d’innumerables inversions”. Una demostració de gestió? ... Si hagués fet aquesta afirmació vestit de frac enmig de la Rua,
tothom hagués entès que estava criticant la gestió de Matas; però no duia frac, duia traje. Com pot un home que no va
disfressat, que vol ser president, fer una afirmació com aquesta? Què vol dir que si ell arriba a ser president ho farà igual
que en Matas? Que permetrà des d’horts amb planters de capses de cola-cao fins a construccions de velòdroms on no hi
poden ni voltar les bicicletes de tan mal fet que està? Amb molta benevolència podríem concloure que quan va dir aquestes
coses no es trobava bé o no duia un bon dia, però molt me tem que la cosa no va per aquí. S’ho hauria de fer mirar aquest
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senyor i, si no ho fa, llegir qualque diari de tant en tant per veure a on han arribat Jaume Matas i bona part del seu govern
amb les seves demostracions de poder: les anades i vengudes dels jutjats són una demostració de què la gestió no era la que
tocava fer.

 

I la del PP no ha estat la única desfilada. La gent d’UM també desfila –més aviat corr- per donar-se de baixa i fer
desaparèixer qualsevol rastre de lligam amb el passat (en anar a Plaça, fixau-vos que part damunt es Reda ja no hi ha el cartell
al balcó). La veritat és però que aquesta desfilada ha provocat més unanimitat de reacció entre el públic: quasi tothom ha
quedat bocabadat –com hi quedàrem en veure la justícia entrar a escorcollar el partit-. UM es reuneix i en acabar la reunió
UM no existeix. Però UM existeix; en aquest moments – dia 6 de març vespre- UM continua a la llista de partits polítics
d’Espanya (i no és un llistat antic perquè uns llocs més amunt hi apareix la Lliga Regionalista de’n Jaume Font): per tant
UM existeix. També s’ho hauria de fer mirar el ja-no president d’UM: si realment ell i el seu equip no en sabien res de
les acusacions que pesen sobre molta gent del partit, per què no obri una investigació interna, depura responsabilitats i
defensa la militància que de bona fe creia amb UM, abans de tancar la paradeta?

 

Després de carnaval: Quaresma

El carnaval passa i dóna pas a la quaresma, temps de conversió, reconciliació i de canvis d’actituds i d’actuacions. I en
política es fa necessària una bona reflexió, i parl de reflexió i no de penitència ja que aquesta pertoca als jutges. Per carnaval
tot s’hi val, per quaresma com en política no. 

 

Resposta anticipada

I com que m’imagin què pensarà (i me dirà) una bona amiga que tenc dins el PP, vet aquí la meva contesta: No!, ni n’hi ha
pertot, ni tots som iguals.

 

 

Joana Lluïsa Mascaró Melià

Vicesecretària general del PSM-EN
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'PSM: 20 anys, i els que facin falta'
 

Ahir celebrarem el sopar aniversari del PSM. Enguany els primers 35 anys del partit.  Vaig tenir l'honor, en representació de
tots els qui feim 20 anys de militància al partit, de dirigir-me als assistents. 

Bon vespre,

L'organització d'aquest acte, amb molt bon criteri, em  dóna només un minut per agrair, en nom propi i de la resta del
companys  i companyes, aquest homenatge que ens feis pel nostres 20 anys de  militància en el PSM.

Aprofitaré l'ocasió per donar les gràcies: En primer lloc, pel guardó que hem rebut per aquests 20 anys, en segon lloc, als
homes i dones que ara fa 35 anys començaren l'aventura del PSI. I  també a totes les persones i partits d'àmbit local que
s'han anat  incorporat al projecte del PSM. Una altre vegada gràcies a tots.
 
D'una manera especial mos agradaria tenir un record  per aquelles persones que ara ja no són amb nosaltres però als qual 
tenim ben presents pel camí que ens varen marcar amb el seu exemple i la  seva dedicació i que nosaltres i vosaltres
seguirem defensant.

 Volem agrair als homes i dones del PSM (afiliats, simpatitzats,  regidors i altres càrrecs públics, membres de la direcció i
treballadors  al partit) que han dedicat hores, doblers, maldecaps, esforços i  il·lusions durant tants i tants d'anys.

 I com no podria ser d'altre manera encoratjar la feina que fan els JOVES d'Esquerra Nacionalista que seran el nostre futur.

 Per què tots ells, totes aquestes persones que, durant aquests 35  anys han fet possible el manteniment d'un projecte polític, 
progressista, nacionalista i ecologista i que ha sabut mantenir una  presència institucional, tant quan ens ha tocat estar a
l'oposició com  al govern, i que ha determinat l'agenda política d'aquest país.

 Per què tots ells, tots vosaltres, ens heu donat l'empenta, la  il·lusió, el coratge i l'orgull de formar part del projecte d'aquest 
partit que és el PSM.

 Vint anys, i els que facin falta.  Visca el PSM i visca Mallorca!
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'Noè i el PSM'
 

Noè va viure 950 anys, el seu padrí, Matusalem n'havia  viscut 969. La longevitat dels patriarques em va impressionar de
menut,  molt després, em va quedar la interpretació que en feia Pascal, segons  ell, són exageracions de Moisès (considerat
llavor l'autor del Gènesi)  perquè la duració aporta respectabilitat, venerabilitat, perquè la  continuïtat ens apropa als fets del
passat i perquè, que les coses  durin, els hi aporta credibilitat (aquí potser va fer un poc llarg).

 

El PSM és el partit propi de més llarga trajectòria de les  Illes Balears. Els precedents de principis de segle XX són efímers i 
inestables, la interessant evolució d'una ERB quedà salvatgement  estroncada pel franquisme. Amb l'autonomia han arribat
una munió de  provatures, amb poc èxit o amb poca paciència; no és el cas d'UM, que  viu avui una dissolució agònica.
Periòdicament, s'anuncien nous  projectes que prometen l'eclosió d'aquest espai, fins i tot, s'insisteix  en què el nou projecte
neix per unir els anteriors; curiosa manera de  fer-ho, sobretot si la proposta consisteix en presentar-se amb (o en )  el PSOE.

 

El PSM compleix trenta cinc anys. Dissabte tenim sopar a  Binicomprat i hi estau tots convidats. El seu ha estat un èxit
relatiu.  Sempre amb representació parlamentària però enfora de les dues forces  hegemòniques, en especial del PP.
Tanmateix, ningú qüestiona la seva  influència per establir l'agenda política, en els debats sobre  l'autogovern i en la defensa
dels trets identitaris, significativament  la llengua catalana (una percepció d'influència que fins i tot, en  ocasions, cau en la
caricatura). Com també en la inclusió dels debats  ecologistes, en especial les decisions de protecció territorial  i la seva
condició d'actor indispensable per constituir governs  progressistes. Avui, a més, destaca per l'absència d'imputats en causes 
de corrupció.

 

Per això potser la seva principal aportació és existir,  persistir. La permanència acaba incorporant-se al bagatge col·lectiu, al 
paisatge cultural a partir del qual ens auto-comprenem. Haver  esdevingut una institució del país.

 

La nostra societat és àvida de novetat i d'èxit immediat,  devora projectes contínuament, sense digerir, tanmateix, davall
davall,  potser per això mateix, respecta la perseverança, l'adaptabilitat, sí,  però la duració també, fins i tot apel·la a la
història com a font de  legitimitat.
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Naturalment el que dóna sentit és seguir essent útil avui.  Proposar una visió que engresqui, fecunda. El PSM té el repte de 
consolidar i fer créixer el mallorquinisme polític progressista,  convencent que és un instrument útil per afrontar la crisi, les
crisis,  que vivim, que l'autogovern és garantia de progrés i prosperitat. Una  aposta amb  vocació de majories socials, que
aglutini  d'entrada tots els que ja n'estan convençuts (els seguidors d'aquest  blog saben que ho consider clau per a l'èxit del
projecte). En tot cas,  en darrer extrem, són les urnes les que renoven la vida o enterren  partits (els partits que aspiren a
governar).

 

Un país és, també, el paisatge de partits que n'articulen  la participació democràtica. En aquest sentit, i més enllà de compartir
o  no afinitats, crec que podem convenir que el PSM ha aportat i aporta  densitat i riquesa en aquest paisatge.
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'35 anys de PSM, amb guió propi'
 

El PSM  es va constituir el Febrer de 1976, aquell any un conjunt de persones  carregades d'il·lusió i coratge decidiren tirar
endavant un projecte  polític nou i basat únicament en el seu esforç, sense lligadures ni  compromisos amb poders aliens.

 

En aquells anys de  transició de la dictadura a la democràcia varen ésser multitud els  partits que iniciaren el camí o que varen
reprendre la seva activitat  després de 40 anys de franquisme.

Durant aquest llarg període  fins el dia d'avui el PSM ha tengut representació ininterrompuda al  Parlament i al Consell, i ha
crescut de les 5 candidatures municipals  del 1979 a les 43 del 2003, arribant a més del centenars de regidores i  regidors el
1999, essent aquella legislatura la primera força  progressista municipal. Aquests nombres deixen palès que el PSM és,  sense
dubtes, la principal força política que planta cara al  bipartidisme i al centralisme.

Tota aquesta trajectòria no  ha estat fàcil, sobre tot per què el discurs oficial dominant no  contempla l'existència de partits
que tenen com a principal  reivindicació la sobirania de les Illes Balears, i molt manco des de  posicions d'esquerres.

El PSM però ha sabut  escriure la seva pròpia història, va ésser l'únic partit socialista de  l'estat espanyol que no confluïa amb
el PSOE, alhora que mantenia la  seva presència institucional. El PSM ha mantingut la seva personalitat  política, sempre des
de la realitat de la societat mallorquina. El PSM  ha estat capaç d'arribar a acords electorals amb Convergència  Democràtica
de Catalunya a nivell europeu, i conformar més tard un Bloc  d'esquerres a nivell de Mallorca.

És lògic que els opinadors  oficials els sigui difícil entendre una situació fora dels paràmetres  dictats des dels staffs
madrilenys, tant és així que s'encaparroten a no  voler reconèixer el pes del nacionalisme d'esquerres en el mapa polític  de les
Illes Balears. L'exemple més recent són les enquestes que van  sorgint i en totes elles apareix sense cap dubte la presència de
la  Coalició PSM-IV, com a decisiva per aconseguir una majoria progressista.  Però els àvits analistes s'encaparroten en voler
destacar que qui pot  condicionar la majoria són les opcions regionalistes de dretes, quan  clarament es detecta les seves
limitacions per aconseguir representació  parlamentària.

La història política de les  Illes Balears i dels seus guionistes oficials ha estat ple de  situacions com la que vivim avui,
l'esforç enconat per tapar la vigència  del PSM i del nacionalisme progressista. Davant aquesta beligerància el  PSM ha sabut
escriure el seu guió, que al cap i a la fi és el que val.
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